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Nový vysokovýkonný magnet urychlí hojení kostí a pomůže od úporné 
bolesti, v Nemocnici Šumperk si novinku chválí lékaři i pacienti 

 
Pomůže od bolesti, má protizánětlivý efekt, dá se dokonce využít pro bezkontaktní hojení 
chronických ran i bércových vředů a dokáže stimulovat oslabené svaly. Řeč je o novém 
vysokovýkonném magnetu, který nedávno zakoupila na rehabilitační oddělení pro své 
pacienty Nemocnice Šumperk.  
 
„Vše, co je vysokovýkonné, přinese úzdravu či úpravu rychleji a komplexněji než běžné přístroje. 
Na našem oddělení máme již dva vysokovýkonné lasery, což jsou také špičkové přístroje, a jsme 
rádi, že nám do „rodiny těchto přístrojů“ přibyl i vysokovýkonný magnet,“ říká primářka 
rehabilitačního oddělení Nemocnice Šumperk MUDr. Jitka Krejčí. Na rehabilitačním 
pracovišti používají přístrojovou novinku pro její silný protibolestivý, protizánětlivý a hojivý efekt. 
Vysokovýkonný magnet navíc zlepšuje prokrvení a výživu tkání, takže urychluje celkové hojení. 
Nejčastěji ho zde lékaři využívají pro terapii jakýchkoli bolestí pohybového aparátu.   
 
„Náš vysokovýkonný magnet je unikátní tím, že na rozdíl od běžných přístrojů tohoto typu má 
hned dva aplikátory. Jeden na statickou a druhý na dynamickou aplikaci, což umožňuje použití  i 
na rozsáhlejší plochy u větších okrsků bolestí zad, tenisových či oštěpařských loktů, patních 
ostruh, bolestí ramen a podobně,“ vysvětluje MUDr. Krejčí.  
 
Podle primářky už teď první výsledky ukazují, že léčba novým přístrojem přinesla úlevu i těm 
pacientům, kteří trpěli úpornými chronickými bolestmi, které doposud příliš nereagovaly na 
jakoukoliv použitou rehabilitační terapii. Což potvrzuje i jeden z jejich prvních pacientů pan 
Miroslav Jaroš: „Na rehabilitaci mě přivedly silné bolesti v oblasti kříže. Doslova mě 
paralyzovaly. Od září loňského roku jsem podstoupil měkké techniky, rehabilitační cvičení, 
elektroléčbu, vodoléčbu…A je pravda, že mé problémy začaly pomalu ustupovat. Když 
nemocnice zakoupila tento přístroj a byl mi nabídnut nový typ léčby, souhlasil jsem. A musím 
říci, že za krátkou dobu byly výsledky opravdu razantní. Bolest naprosto zmizela. Takže tento typ 
ošetření mohu vřele doporučit.“ 
 
Nový přístroj pomůže i s hojením ran a bércových vředů. Obrovskou výhodou je, že pacientům 
při terapii nemusí sestry sundávat obvazy. Skvělého efektu dosahuje léčba přístrojem i u 
nervové regenerace po traumatech či neurologických poruchách. Významně urychluje i hojení 
kostí, protože jeho vysoký výkon umožňuje po operaci či úrazu časnou aplikaci i přes sádrovou 
fixaci. 
 
Přístrojová novinka dokáže mimo jiné stimulovat i oslabené svaly. „Toho nově využíváme 
zejména u pacientů s oslabením či dysfunkcí pánevního dna charakteru močové inkontinence či 
inkontinence stolice, i u bolestí konečníku. Mám radost, že se nám tak nově otvírají možnosti 
spolupráce s našimi gynekology, proktology či urology. Dysfunkce či oslabení pánevního dna 



totiž přibývá.  Nese to s sebou bohužel současná doba, která přináší spíše sedavý způsob života 
a nedostatek adekvátního pohybu,“ dodává primářka. Podle ní měli tito pacienti až dosud jen 
velmi omezené možnosti řešení. „Léčba vysokovýkonným magnetem je přitom velmi komfortní a 
je možná i přes oděv, což využíváme zejména u pacientů s inkontinencí, kdy zcela zachováváme 
intimitu pacienta. To dosud nebylo možné,“ chválí si další nesporné výhody nového magnetu 
Jitka Krejčí.   
 
 
Asi jedinou nevýhodou nového magnetu je podle primářky skutečnost, že vysoká energie tohoto 
přístroje nemusí být bezpečná pro všechny pacienty, a tak ho nelze použít například u 
onkologických pacientů nebo pacientů, kteří mají v těle kovový materiál. Možnost jeho aplikace 
musí tedy vždy zhodnotit rehabilitační lékař. Naopak dobrou zprávou je, že je léčba novým 
vysokovýkonným magnetem plně hrazena ze zdravotního pojištění. 
 
 

 


